
 

Sivu 1 / 4 

 

 

EKHVAn ja kuntien vanhus- ja 
vammaisneuvostojen yhteistyötapaaminen 

Aika tiistai 17.10 klo 10–12 

Paikka EKKS kokoushuone 1 (Valto Käkelän katu 1, 53130 Lappeenranta)/ 

Teams-kokous 

Osallistujat  

  

 Susanna Skog, Lappeenrannan vanhusneuvoston sihteeri 

 Harri Aartelo, EKHVA ja Lappeenrannan vanhusneuvostojen pj. 

 Tuula Konttinen, Lemin vanhus- ja vammaisneuvoston pj. 

 Kati Ahonen, Lemin vanhus- ja vammaisneuvoston sihteeri 

 Jaana Kauppinen, Lappeenrannan vammaisneuvosto 

 Pulliainen Pia, Lappeenrannan vammaisneuvoston sihteeri 

 Karhu Terhi, Luumäen vanhus- ja vammaisneuvoston pj 

Saimalahti Maija, Savitaipaleen vanhus- ja vammaisneuvosto 
Laine Heikki, Imatran vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston 
sihteeri 

 Heinonen Minna-Kaisa, Parikkalan vanhus- ja vammaisneuvosto 

 Suntila Elina, Rautjärven vanhus- ja vammaisneuvoston sihteeri 

 Hokkanen Sari, EKHVA vanhusneuvoston sihteeri 

 Heini Maijanen, EKHVA Osallisuus- ja järjestöasiantuntija 

Pihlajamäki Kristiina, Savitaipaleen vanhus- ja vammaisneuvoston 
sihteeri, Teams 

Nissinen Anne, Imatran ja Ruokolahden vammaisneuvoston pj,  
Teams 
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Jenna Backman, Taipalsaaren vanhus- ja vammaisneuvoston 
sihteeri, Teams 

 Pitkämäki Anni, EKHVA vammaisneuvoston pj, Teams 

 Hyrkkänen Jaana, Ruokolahden vanhusneuvoston sihteeri, Teams 

  

 

Käsitellyt asiat: 

 

1. Heini Maijanen avasi tilaisuuden ja toivotti osallistujat tervetulleiksi. Käytiin 
lyhyt esittäytymiskierros.  

2. Etelä-Karjalan hyvinvointialueen vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston 
puheenjohtajien tilannekatsaus 
 

• Hyvinvointialueen yhteisen vanhusneuvoston puheenjohtaja Harri 
Aartelo kertoi terveisissään, että vanhusneuvoston toiminta on 
alkanut noin vuosi sitten ja yhteistyö on käynnistynyt hyvin. 
 

• Hyvinvointialueen yhteisen vammaisneuvoston pj. Anni Pitkämäen 
kertoi, että EKHVA vammaisneuvosto haluaa vaikuttaa ja pitää esillä 
hyvinvoinnin, saavutettavuuden asioita. On tehty tiivistä yhteistyötä 
eri asiantuntijoiden kanssa ja otettu kantaa eri vastuualueiden 
valmistella oleviin asioihin. Tärkein tehtävä on tuoda päätöksenteon 
tueksi laaja näkemys vammaisten palvelutarpeesta. On otettu isoja 
askeleita ja lähdetty tarkastelemaan hyvinvointialueen palveluita 
laaja- alaisesti. On otettu kantaa, tehty lausuntoja ja pyydetty 
selvityksiä. Yhteinen viesti kuuluu konkreettisten asioiden kautta, 
olemme ottaneet vahvan vaikuttajan rooli ja selvitetty 
palvelujärjestelmää laaja-alaisesti ja annettu haastekohtiin 
kehitysideoita. Vuoden 2023 painopisteitä on ollut viestinnän 
saavutettavuus ja tiedon saatavuus sujuvammaksi. Asiaan on 
tartuttu EKHVAn viestinnän kanssa. Vaikuttamistoimielimet ovat 
päässeet mukaan osallisuus- ja demokratiajohtokunnan toimintaan 
mukaan ja keskusteluyhteys valtuutettuihin ja hallituksen jäseniin on 
muodostunut. Toiveena on, että kuntien puolella voitaisiin vahvistaa 
vammaisneuvoston roolia ja tiivistää yhteistyötä EKHVAn ja kuntien 
vammaisneuvostojen välillä.  
 

3. Heini Maijanen esitteli hyvinvointialueen vanhus- ja vammaisneuvostojen 
kokoonpanot ja toimintasuunnitelmien painopisteet vuodelle 2023. (ks. 
muistion liite) 
 

4. Sari Hokkanen esitteli kuntien vanhusneuvostojen ja vanhus- ja 
vammaisneuvostojen lähettämiä yhteistyön toiveita hyvinvointialueen 
yhteiselle vanhusneuvostolle. (ks. muistion liite) 
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5. Yhteistä keskustelua: 
• Harri Aartelo kertoi vierailustaan hyvinvointialueen johtoryhmässä ja 

esittämistään toiveista, että ikääntyneille tulisi kutsu säännölliseen 
terveystarkastukseen, digitalisaatio ja sen hyväksikäyttö, miten ne 
henkilöt saavutetaan, jotka eivät käytä digipalveluja. Kolmas asia 
liittyy ikäihmisten arvostamiseen. Todettiin, että samalla tavalla 
arvostus liittyy myös vammaisten henkilöiden kohtaamiseen.  
 

• Kristiina Pihlajamäki nosti esiin, EKHVAn neuvostojen yhteyden 
hyvinvointialueelle (lääkäriin, hoitajiin). Voisivatko hyvinvointialueen 
vanhusneuvoston jäsenet saada tietoa esim. hyvinvointialueen 
geriatreilta, miten kunnissa voitaisiin ikääntyneiden hyvinvointia 
tukea. Lisäksi edustajat voisivat nostaa esiin erikoissairaanhoidon 
ja kotihoidon välisen yhteistyön. Esimerkiksi olisi mielenkiintoista 
kuulla kotiutushoitajilta, miten sitä voitaisiin kehittää ja olla siinä 
apuna. Seniorisosiaalityötä tehtäisiin paremmin tutuksi, olisi 
mielenkiintoista kuulla sosiaalityöntekijältä arvio ja miten sitä pitäisi 
kehittää.  
 

• Keskusteltiin siitä, että kunnilla ja järjestöillä on roolia 
hyvinvointialueen kanssa yhteistyössä erityisesti liikkumisen 
edistämisessä, yksinäisyyden vähentämisessä ja toimintakyvyn 
ylläpidossa. Pysytään pystyssä -toiminta on ollut erinomainen 
esimerkki yhtenäisestä strukturoidusta ja näyttöön perustuvasta 
toiminnasta, muitakin asioita voisi tehdä samalla tavalla. Toivottiin 
vastaavia yhteisiä toimintalinjoja, joita kunnat ja järjestöt voivat 
toteuttaa ja neuvostot ovat tässä mukana.  EKHVAlta toivottiin 
syötteitä tiedon pohjalta, kuten kaatumisen ehkäisy. Yhteistyötä 
voisi tiivistää jonkinlaisella yhteisellä alustalla, jossa voisi jakaa 
hyviä käytäntöjä.  
 

• Todettiin, että yksinäisyys on lisääntynyt kaikissa ikäryhmissä. 
Koronan jälkeen on jäänyt paljon ikäihmisiä kotiin, jotka ovat 
aiemmin olleet aktiivisesti toiminnassa mukana. Voitaisiinko luoda 
yksinäisyyden vähentämiseen samankaltainen toimintamalli, kuin 
kaatumisen ehkäisy.  
 

• Esitettiin, että EKHVAn vammaisneuvosto toteuttaisi vastaavan 
kyselyn kuntien vammaisneuvostoille yhteistyötarpeista ja toiveista 
kuin, minkä EKHVA vanhusneuvosto toteutti.  
 

• Esitettiin, että EKHVAn vanhus- ja vammaisneuvostojen 
kokouksista tehtäisiin tiedotteet. Lisäksi esitettiin, että EKHVA 
järjestäisi maakunnallisen vammaistenjuhlan vuosittain vammaisten 
päivänä.  
 

• Keskusteltiin siitä, että laajoissa asioissa neuvostojen aloitteet ovat 
hyvä tapa ja tässä voitaisiin tiivistää yhteistyötä EKHVAn ja kuntien 
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neuvostojen kanssa ja viedä aloitteiden muodossa asioita 
eteenpäin. 
 

• Toiveena oli, että kuntien neuvostojen edustajat toisivat asioita 
EKHVAn vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston käsittelyyn oman 
kunnan näkökulmasta.  
 

• EKHVAn neuvostojen vuoden 2024 kokoukset aikataulutetaan 
vuoden 2023 loppuun mennessä. Keskusteltiin siitä, että voidaanko 
miettiä, miten yhteistyötä voitaisiin parantaa alueellisesti 
enemmänkin ja huomioida yhteinen syklisyys.  
 

• Anni Pitkämäki esitti, että kunnissakin käsiteltäisiin laajemmin myös 
eri ikäisten vammaisten asioihin liittyviä asioita, esim. että onko 
omassa kunnassa sellainen leikkikenttä, johon voi mennä 
vammainen lapsi leikkimään tai vammaiset vanhemmat saattamaan 
tervettä lasta.  
 

• Tuotiin esiin, että maakunnallisen vammaispoliittisen ohjelman 
toiminta ja seuranta tulisi päivittää ja tarkastaa työryhmän 
kokoonpano. 
 

• Toivottiin, että jatkossakin EKHVAn ja kuntien neuvostojen 
puheenjohtajat ja sihteerit tapaavat kaksi kertaa vuodessa.  

 
 

6. Jatkosta sopiminen 
 
Etelä-Karjalan hyvinvointialue kutsuu EKHVAn ja kuntien neuvostojen 
puheenjohtajat ja sihteerit koolle vuoden 2024 keväällä (maalis-huhtikuu). 
Tapaamispaikkana Imatra.  

 

 


